
protokół nr 3

Z posiedzenia Komisji Rewizyjnej

Rady Gminy Krzemieniewo

w dniu 22 lutego 2019

Dńa ż2 lutego 2019 roku w Urzędzie Gminy w Krzemieniewie odbyło się posiedzenie

Komisji Rewizyjnej. W posiedzeniu uczestniczyła zastępcąni Wójta Joanna Nowacka
oraz Skarbnik Gminy Dorota Andrzejewska.

Posiedzenie rozpoczęto o godzinie 10.00. Zaproponowano następujący porządek obrad

i) Otwarcieposiedzenia
2) Zatvłierdzeńe protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji ,

3) Anatiza polis ubezpieczeniowych zawaĘch przez gminę i kosztów poniesionych na

ubezpieczenia w ostatnich latach
4) Omówienie propozycji podziału wolnych środków,
5) Omówienie projektów uchwał przygotowanych na najbliżsą sesję Rady Gminy.
6) Wolne głosy i wnioski

Lista obecności na posiedzeniu komisji rewizyjnej stanowi załączntk nr 1 do niniejszego
protokofu.

Ad, pkt.2

Komisja rczpoczęła posiedzenie od przyjęcia protokołu z poprzedniego spotkania. Protokól
został przyjęty jednogłośnie.

Ad, pkt.3

Przewodniczący udzielił głosu Skarbnikowi Gminy proszą o przedstawienie informacji
o ubezpieczeniu majątku, zawaĘchprzez Gminę Krzemieniewo polisach oraz w jaki sposób
wybrano firmę ubezpieczeniową .

Głos zabrała Pani Skarbnik, która szczegółowo przedstawiła ponad 10 letnią współpracę
z firmą brokerską Maximus z Torunia.



Wydatki na ubezpieczenia w latach 2015-2017 przedstawiĄ się

ubezpieczenie maiatku gminv w latach 2015-2017

Łączne planowane naklady na realizację przedsięwzięcia wyniosły 121.332 zł
i obejmują lata wymienione W tabeli

Rok budżetowy Limit WydatkóW W roku
w zlotych

Wydatki
zrealizowane w
złotych do dnia
37.1,z.2017

% realiżacji W

odniesieniu do
planu całkoWitych
nakladów

2015 40.444,- 40.444 zł 33,33 %

2076 40.444,- 40.4Ą4 zł 66,66 %

2017 40.444,- 40.444 zl rOO Yo

Razem LzL,3?z ,- 121.332 zł

1. W listopadzie 2017 roku Gmina Krzemieniewo ogłosiła kolejny przetarg
nieograniczony na ubezpieczenie majątku gminy. W latach 2018-2020 ( dokumentację
przetafgowa i SIWZ przygotowylvała firma Maximus Broker Sp. z o.o.),
W celu uzyskania jak najkorzystniejszych ofeń przetarg przeprowadzono ętapowo:
a) I etap- obejmował ubezpieczenia majątkowe
b) II etap- ubezpieczenie NW człoŃów OSP;
c) III etap- ubezpieczenia komrmikacyjne

W wyniku przetargu nieogtaniczonego podpisano następujące umowy:

a) W dniu 06 grudnia 2017 podpisano umowę Nr Fn.27I.3.1.2017 z Towarzystwem
Ubezpieczeniowym Uniqa o/ w Poznaniu na ubezpieczenie mienia. Umowa
obejmuje okes od 0l styczrria 2018 do 31 grudnia 2020 roku. Wańość podpisanej
umowy w okresie trzyletnim .u1nosi 721.332 zł.

b) W dniu 06 grudnia 2017 roku podpisano koiejną umowę Nr Fn.2]I.3.2.2017
z Towarzystwem Ubezpieczeniowym Uniqa o/ w Poznaniu na ubezpieczenie
następstw nieszczęśliwych wypadków członków OSP. Umowa obejmuje okres od
01 stycznia 2018 do 31 grudnia 2020 roku. Wańość podpisanej umowy w okresie
trzyletnim wyno si 6.459 zł.

c) W dniu 19 grudnia 2017 roku podpisano umowę Nr Fn.ż71 .3 .3 .201'I z
Towarzystwem Ubezpieczeniowym Concordia o/ w Poznaniu na ubezpieczenie
komunikacyjne posiadanych pojazdów. Umowę zawarto na okres od 0l stycznia
2018 do 31 grudnia 2020 roku. Wartość podpisanej umowy w okresie trzyletnim
wynosi 50.480 zł.

2. W roku 2018 suma wydatków poniesionych na ubezpieczenie wyniosła: 50.339,51 ń,
Według sporządzonego wykazu polis wystańonych dla Gminy Krzemieniewo łączna
składka w roku 2019 wyniesie 52.772,00 zł, w tym na ubezpieczenie komunikacyjne
16.269,00 zł. ( Concordia ).



3.

7.

52.772,00

Ubezpieczeniu podlegają następujące jednostki:
a) Urząd Gminy
b) Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Krzemieniewie
c) Gminne Centrum Kultury w Krzemieniewie
d) Publiczna szkoła Podstawowa w Drobninie
e) Publiczna szkoła im. Józefa Ponikiewskiego w Nowyn Belęcinie
! Publiczna szkoła Podstawowa im. Powstańców Wielkopolskich w Pawłowicach
g) Zespół szkól Przedszkole Szkoła w Garzynie
h) Publiczre Przedszkole w Krzemieniewie
i) Publiczne Przedszkole nr 2 w Pawłowicach
j) Jednostki Ochotniczych Staży Pożamych.

Polisa nr 35916085 Concordia Polska Towarzystwo Ubezpieczeń Wzajemnych to
polisa komunikacyjna , dotyczy ubezpieczenia wozu strażackiego w Pawłowicach,
opłata 4 105,00 zł.
Polisa nr 35916086 Concordia Polska Towarzystwo Ubezpieczeń Wzajemnych to
polisa komunikacyjna, doĘczy ubezpieczenia pojazdów: autobusów, przyczep
rolniczych, ciągników rolniczych, traktorków ogrodowych, Volkswagen- auto do
przewożenia osób niepełnosprawnych, przyczęp lekkich. Składka wg polisy to:
12.164,00 zł.
Polisa nr 14ó4137073 Towarzystwo Ubezpieczeń Uniqa dotyczy ubezpieczenia
członków OSP; jest to polisa bezimierurą składka : 598,00 zł.
Polisa nr 14ó4137074 Towaxzystwo Ubezpieczeń Uniqa dotyczy ubezpieczenia
członków OSP, jest to polisa imienna dla osób zgłoszonych do udziału w akcjach
gaśniczych ,składka : 1.555,00 zł.

na rok 20l9:
L.P. NR

PoL§Y
DOTYCZY: Tow.Ubez

p.
Wańość polisy

1 |46A13,70,73 członkońe OSP- polisa
bezimienna

I.-1}.rIQA 598,00

2 9984816l04 mienie gminne u{IQA ż7973.00
3 998A816103 OC z tytułu posiadania mienia L]NIQA 6325,00
4 146A13707ż Ubezpieczenie osób

skierowanych do robót
publicznych, społecznych,
sta]żystów.

I_rNIQA 52,00

5 l46Al37074 członkowie OSP- polisa
imienna

LINIQA 1555,00

6 CP
3591ó085

Osp Pawłowice auto pożamicze
PLE 70J1

concordia 4105,00

7 CP
359l6086

po_|azdy, pt zy czępy, autobusy concordia 12l64,00



9. Polisa rrr 146A137072 Towarzystwo Ubezpieczeń Uniqa, dotyczy ubezpieczenia osób
skierowanych do robót publicznych, prac społecmie uĄĄecznych, prac
interwencyjnych z txzędll pracy, wolontariuszy, prakĘkantów i sta:łstów. Składka :
52,00 zł.

10. Polisa ru 998A816103 Towarzystwo Ubezpieczeń Uniqa, dotyczy ubezpieczenia OC z
§tułu posiadania mienia. Zakresem ubezpieczenia objęte są również szkody z tytułu
OC w związku z posiadaniem i użytkowaniem dróg gminnych . Suma gwarancyjna na
jeden i wszystkie wlpadki ubezpieczeniowe wposi 1.050.000,00 zł. Składka wynosi:
6.325,00 zł.

11. Polisa nr 9984816104 Towarzystwo Ubezpieczeń Uniqa, dotyczy ubezpieczenia
mienia gminnego: gotówka, nakłady adaptacyjne, mienie osób trzecich i mienie
powierzone, niskocenne składniki majątkr1 budowle, znaki drogowe, słupy
oświetleniowe wtaz z tinią zasilłlącą, lampy w tym lampy solame; mienie
pracownicze i uczniowskie, mienie osobiste i wlposżenie ratownicze OSP, środki
obrotowe, dewastacja, namioty, zbiory biblioteczne, włamanie i rabunek. Składka wg
polisy wynosi: 27 .973,00 zł.

Po obszemej relacj i Pani Skarbnik, Przewodniczący Komisji zapyiń na jaką wartość
ubezpieczone są budlinki. Pani Skarbnik wyjaśniła, żejest to wartość księgowa, wynikająca z
ksiąg rachunkowych, W wyniku tego wartość zgłoszonych do ubezpieczenia niektórych
obiektów znacząco odbiega od ich warlości rynłowej . Przed przystąpieniem do przętargu
trzeba było się okeślić wg jakiej wartości będą ubezpieczane budynki i budowle. Od lat
posługiwano się wartością księgową brutto i taka wartośó został podana tym razem
W przypadku nowo powstałych obiektów i budowli nie ma problemu , ponieważ ich wartość
księgowa brutto jest wartością realną Podobnie jest z budynkami w których prowadzono
prace modemizacyjne, poniewż inwestycje i modemizację zwiększają wartość księgową
brutto obiektu,

Problem jest z obiektami, które od lat nie były modemizowane. Ich realna wutość znacząco
odbiega od wartość realnej ,,odtworzeniowej. Niemniej jednak w chwili obecnej sytuacja
finansowa gminy nie jest na tyle dobra aby wszystkie obiekty ubezpieczyć wg ich wartości
odtworzeniowej.

przesl,odniczący piotr Majchrzak zapytał o ile wzrosłaby składka na ubezpieczenie gdybyśmy
choć część budynków ubezpieczyli na warlość ryŃową odnawialną. Pani Skarbik stwierdziła,
że nie jest w stanie podac dokładnej kwoty ale na pewrlo około 200 %.

Radna Henryka Przybylska, pr,tńa czy na pewno przez 3 |ata nie wzrosną składki na
ubezpieczenie
Skarbik stwierdziła Ze składki nie ulegną zmianie do roku 2020 ponieważ zapewnia nam to
przetarg. W roku 2018 do ubezpieczenia zgłoszono dodatkowo oczyszczalnię ścieków w
Luboni. Pomimo dużej wartości tego obiektu składka nie ulegała zmianie, ponieważ w
wyniku przetargu uzyskano możliwość do ubezpieczania nowo powstałego majątku bez
dodatkowej składki.

Podsumowując analizowany temat Przewodniczący Komisji Piotr Majchrzak zasugerował,
aby na przyszłość pomyśleć o systematycznym urealnianiu wartości tych obiektów, które
najbardziej odbiegają od wartośc odtworzeniowej. Jeźeli gminy nie stać na urealnienie



wszystkich wartości to proponuje robić to systęmatycznie w odniesieniu do wybranych
pozycji.

Ad. pkt.4

Skarbnik Gminy poinform owała, że na koniec rok-u 2018 wygospodarowano wolne środki
w kwocie 1.863.318,22 zł . Komisji przedstawiono w formie pisemnej propozycje podziału
wolnych środków , które przedstawiają się następująco:

Jednostka Zwiększenie wydatków
złotych

uzasadnienie

szkoła podstawowa w
Nowym Belęcinie

62.000 zł Na przygotowanie pracowni
językowej

szkoła podstawowa w
Drobninie

86.000 zł

Zespól Szkól w Garzynie 16.700 zł
szkoła podstawowa w
pawłowicach

129.000 zł Na rernont pomieszczeń
szkolnych

Gops w krzemieniewie l00.000 zł
przedszkole w
krzemieniewie

34.000 ż
przedszkoie w pawłowicach 10.000 zł
Gminnę Centrum kultury w
krzemieniewie

75-000 zł - Na organizację Dni
Krzemieniewa 60.000 zł
- Na wypłatę odprawy
emerytalnei l5.000 zł

Wymiana przystanków
autobusowych

30.000 zł

Dotacja dla Szpitala w
Lesmie

5.000 zł Na zakup sprzętu
medycznego do
modemizowanego bloku
operacyinego

Wodociągowanie wsi
Bojanice

250.000 zł

Budowa Otwartej Strefy
Aktywności w Pawłowicach

100.000 zł

pomoc dla powiatu
leszczliskiego na remont
drogi Garzyn-Drobnin

90.000 zł

Budowa oświetlenia
ulicznego Oporowo-
Oporówko

30.000 zł

Uzupełnienie oświetlenia
ulicznego

l5.000 zł

Remont biur w budyŃu
Urzędu Gminy

10.000 zł

Zakup mebli i sprzętu
komputerowego do

25-0000 zł



remontowanych biur w UG

Remont oświetlenia na
boisku spońowym w
pawłowicach

35.000 zł

Budowa kanalizacji
sanitamej do nowo
powstałych obiektów

15.000 zł

Budowa kanaiizacji
sanitarnej we wsiach
Mierzejewo -Oporowo-
Oporówko

589.918,22ń

Zwiększenie wydatków na
dowóz dzieci
niepełnosprawnych do szkół

30.000 zł

Zwiększenie wydatków na
opłacenie składek w zrviąku
z przynależmością gminy do
stowarzyszeń

3,000 zł

Zwiększenie wydatków na
utrzymanie dróg gminnych

10.000 zł

Zwiększeni wydatków na
zadania zńęane z
gospodarką $untami i
nieruchomościami

14.000 zł

Zwiększenie wydatków na
dowozy uczniów do szkól

20.000 zł

Zwiększenie wydatków
zńązanych z usuwaniem
śmieci

8.000 zł

Zakup mateńałów
związanych z
firnkcj onowaniem
oczy szczalli ścieków

5.000 zł

Zwiększenie wydatków na
monitoring byłego
składowiska odpadów w
krzemieniewie

500 ń

Zńększenie wydatków na
program przeciwdziałania
alkoholizmowi
( nauka pływania )

6.200 zł

Uruchomienie ligi szachowej 3.000 zł



Uruchomięnie domeny
krzemieniewo .eu

3.000 ż

Stworzenie aktlvnej mapy
gminy

3.000 zł

Budowa miejsca spotkń dla
mieszkańców wsi Brylewo

50.000 zł

Razem zwiększenia planu
wydatków

I.863.318,2ż zł

Do propozycji przedstawionej przez Panią Skarbnik, Komisja Rewizyjna zgłosiła jedną

uwagę. Komisji ńe podoba się, że inwestycja oświetlenia drogi rowerowej pomiędzy

Oporowem i Opoówkiem. Przewodniczący Komisji i radni twierdzili , że w gminie jest

jeszcze bardzo dużo nie doświetlonych miejsc w granicach wsi Wobec tego komisja

stwierdziła, że w pierwszej kolejności powinno się podejmować dzińuia by rozbudowlłvać
oświetlenię na obszarze wsi a nie pomiędzy wsiami.

Ad. pkt. 5

Radni otrzymali projekty uchwał przygotowane na najbliższe posiedzenie Rady Gminy.
Wszystkie projekty zostaĘ omówione Radni dodatkowo zostali poinformowani , że

wprowadzenie wolnych środków nastąpi w drodze zmian do uchwały budżetowej

Dodatkowo omówiono zmiany do Wielo1etniej Prognozy Finansowej.

Ad. pkt.6

W ramach wolnych głosów i wniosków

Radna Aleksandra Kolasińska, przekazała pismo od Państwa Kownackich dotyczące
postawienie tablicy upamiętniającej postać Władysława Lestera pierwszego Wójta Gminy
Krzemieniewo. Radni otrąrmali pisemną informację o tej postaci.

Zastępca Wójta p. Joanna Nowacka poinformowała , że tównież z ińcjatyv,ry p, lerzego
Kownackiego przystąpionó do przygotowania tablicy upamiętniającej teren dawnego
cmentarza ewangelickiego w Krzemieniewi e.

Komisja pozytlłvnie oceniła przedstawione propozycje. .

Na powyższym protokół zakończono

Protokólowała M.S

Przewodnicący Piotr Majchrzak


